
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Bakonykúti Önkormányzat Képviselő Testületének 2023. szeptember 28-
án 8.00 órakor megtartott rendes, nyilvános testületi üléséről.

Az ülés helye: Községháza tanácskozó terme

                         8046 Bakonykúti, Szabadság u. 41.

Jelen vannak: Marics József polgármester

Mészáros Imola alpolgármester

Varga Sándor képviselő

Pusztay Krisztián képviselő

Szabó Zsolt képviselő

Távol maradt: -

Tanácskozási joggal: Kovács Edit jegyző

NAPIREND ELŐTTI ESEMÉNY

Marics József polgármester:

Köszöntötte az ülésen megjelent képviselőket az ülést megnyitotta. Megállapította,
hogy az ülés határozatképes, tekintettel arra, hogy a megválasztott 5 fő képviselőből
5 fő az ülésen jelen van. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az ülésről hangfelvétel
készül.  Megkérdezte,  hogy  az  előterjesztett  napirenddel  kapcsolatban  van-e
hozzászólás,  észrevétel.  Mivel  hozzászólás,  észrevétel  nem  volt,  javasolta  a
Képviselő-testületnek a meghívóban szereplő napirend elfogadását.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének



52/2023. (IX.28.) határozata

az ülés napirendjének elfogadásáról

Bakonykúti  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2023.  szeptember  28-i
rendes, nyilvános ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

1) Javaslat  a  Bursa  Hungarica  Felsőoktatási  Ösztöndíjpályázat  2024.  évi
fordulójához való csatlakozásra – a polgármester előterjesztésében

2) Javaslat a téli igazgatási szünet elrendelésére – a jegyző előterjesztésében

3) Tájékoztató a környezet állapotáról – a polgármester előterjesztésében

4) Javaslat  a  Kémény  Zrt.  ajánlatának  elfogadására  –  a  polgármester
előterjesztésében

5) Javaslat a Könyvtár nyitva-tartására – a polgármester előterjesztésében

6) Polgármesteri  tájékoztató  az  előző  ülés  óta  végzett  munkáról,  főbb
intézkedésekről, eseményekről – a polgármester előterjesztésében

7) Egyebek

---------------------------------------

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA

1) Javaslat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat 2024. évi 
fordulójához való csatlakozásra – a polgármester előterjesztésében

Marics József polgármester:

Elmondta,  hogy  már  több  éve  csatlakozik  az  Önkormányzat  a  Bursa  Hungarica
Felsőoktatási Ösztöndíjpályázathoz. Jelenleg a csatlakozásról és a pályázat kiírásról
kell  dönteni,  és  ezután  lehet  beadni  a  pályázatokat.  Általában  1-2  fő  szokott
jelentkezni. Ehhez a 2024. évi költségvetésből biztosítani kell ezt a százezer forintot.
Magyarország  központi  költségvetése  már  elfogadott,  nagyjából  látjuk  mennyi
bevételünk  lesz.  Ez  egy  csekély  összeg  ennek  a  fedezete  meglesz  a  jövő  évi
költségvetésből.

Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, kérte a csatlakozás elfogadását.

2



A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

53/2023. (IX.28.) határozata

a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat 2024. évi fordulójához való
csatlakozásról 

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testülete csatlakozik a Bursa Hungarica
Felsőoktatási Önkormányzati ösztöndíj pályázat 2024. évi fordulójához, a pályázati
kiírást  elfogadja,  és  felhatalmazza  a  polgármestert  a  csatlakozási  nyilatkozat
aláírására.

- A pályázati eljárással összefüggő feladatok ellátására a jegyzőt felkéri.

- A pályázatok elbírálását a képviselő-testület végzi el és hozza meg a döntést.

- A képviselő-testület a 2024. évi költségvetésében 100 ezer forintot biztosít a
pályázati önrész fedezetére, amelynek betervezésére kötelezettséget vállal a
jegyző.

- A képviselő-testület  felkéri  a  polgármestert,  hogy a 2024.  évi  költségvetési
rendelet előkészítése során fentieket vegye figyelembe. 

Határidő: 2023. október 3.

Felelős: polgármester

---------------------------------------

2) Javaslat a téli igazgatási szünet elrendelésére – a jegyző előterjesztésében

Kovács Edit jegyző:

Tájékoztatta  a  képviselőket  arról,  hogy  született  egy  kormányrendelet  központi
szervek tekintetében, téli igazgatási szünet elrendeléséről, melyről a Kormányhivatal
is  tájékoztatott.  Ez  a  két  ünnep  között  3  napot  jelent.  A hivatalok  esetében  a
testületek  joga,  hogy  ezt  a  szünetet  elrendelje.  Mivel  ebben  az  időszakban  a
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kormányhivatal,  államkincstár  sem működik,  ezért  javasolta  az  igazgatási  szünet
elrendelését a hivatalnál is.

Marics József polgármester:

Ebben az időszakban mindenhol megáll az élet, ezért itt a hivatal és a közösségi ház
nyitva-tartását  is  így  fogjuk  kialakítani,  valamint  a  hivatalsegéd  és  a
közösségszervező szabadságát is így adjuk ki. A fűtés miatt sem mindegy, mert ezzel
is tudunk megtakarítást elérni az Önkormányzat fűtésszámláján.

Mészáros Imola képviselő:

Kérdezte, hogy a klímák használata megnövelte-e az energia számlát?

Marics József polgármester:

A kérdésre azt a választ adta, hogy az szerencsére nem növekedett.

Mivel  további  kérdés,  hozzászólás  nem  volt,  kérte  a  téli  igazgatási  szünet
elrendelésére vonatkozó javaslat elfogadását.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

54/2023. (XI.28.) határozata

téli igazgatási szünet elrendeléséről

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testülete az igazgatási szünetről szóló
2023. évi XXVI. törvény (a továbbiakban: Tv.) 7. § (1) bekezdés a) pontjában kapott
felhatalmazás alapján, a Tv. 11. § d) pontjának figyelembevételével - téli igazgatási
szünetet rendel el az Iszkaszentgyörgyi Közös Önkormányzati Hivatalban.

Az igazgatási szünet 2023. december 27. napjától 2024. január 1. napjáig tart.

Az  igazgatási  szünet  elrendeléséről  szóló  határozatot  2023.  november  28-ig  a
helyben szokásos módon közzé kell tenni. A közzétételről a jegyző gondoskodik.
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Határidő: 2023. november 28.

Felelős: jegyző

---------------------------------------
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3) Tájékoztató a környezet állapotáról – a polgármester előterjesztésében

Marics József polgármester:

Elmondta, hogy ezt minden évben kötelező megtárgyalni a helyi környezet hogyan
változik.  Ha  az  ember  drasztikusan  beavatkozik  akkor  előfordulhat  változás,  de
szerencsére itt nem történt semmilyen olyan behatás, ami a környezet állapotában
bármilyen változást idézett volna elő.

Viszont van pár olyan kockázati tényező, amelyet meg kell említeni.

Bakonykútiban  nincs  csatornahálózat,  így  a  100  ingatlanban  van  100  különböző
műszaki  állapotú szennyvíztároló,  a  legkorszerűbbtől  az elavult  szennyvízgödörig,
ami mindent átereszt.

Az ivóvizünk sincs az országos hálózatra kötve, ezért a víz minőségére is figyelni
kell. A DRV folyamatosan ellenőrzi a víz minőségét és a NÉBIH is végez szúrópróba
szerű  méréseket.  A  vezetékben  pangó  víz  miatt  fordulhat  elő  a  rosszabb  víz
minőség.

Szabó Zsolt képviselő: Kérdezte, hogy a szennyvíz szippantásokra van-e valami
kontroll? Tudjuk-e, hány egyedi szennyvíztisztító üzemel a településen?

Marics József polgármester:

A DRV  évente  egyszer  megküldi  a  tájékoztatást,  hogy  a  lakosság  körében  ki
teljesítette ezt a kötelezettségét.  Korszerű, egyedi  szennyvíztisztító berendezéssel
nagyságrendileg  10  ingatlan  rendelkezik,  a  többi  ingatlantulajdonos  többsége
rendszeresen végez szippantást, de olyan is van, akinél soha nem járt a szippantó. 

De  van  egy  másik  probléma  is,  a  nem  közművel  összegyűjtött  szennyvíz
begyűjtésére a DRV-vel van szerződésünk, ami a rezsicsökkentés miatt a lakossági
fogyasztók esetében veszteséges a DRV részére. Ezért nem is fognak szerződést
hosszabbítani az előzetes információk alapján, a településnek kell majd a szerződés
lejártával,  2025-től  szerződést  kötni  olyan szolgáltatóval,  aki  ezt  a  tevékenységet
elvégzi.

Megemlítette  még  a  klímaváltozásból  adódó  esőzések  okozta  villámárvizeket,
melyekre nem lehet felkészülni. Erre mindig kell tartalékot tenni, hogy a patakmeder
szabad átmérője meglegyen.

Valamint  a  kerítések  és  az  elektromos  kerítések  megnövekedtek,  ezeknek  is
környezetkárosító hatása van.  A nagyvadak élettere lecsökken, egyre gyakrabban
jelennek meg a lakott területeken.  
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Más kérdés, hozzászólás nem hangzott el, így szavazásra bocsátotta a beszámoló
elfogadását.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

55/2023. (XI.28.) határozata

a környezet állapotáról szóló tájékoztató elfogadásáról

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testülete a környezet állapotáról szóló
beszámolót – a csatolt előterjesztés szerinti tartalommal - elfogadta.

Határidő: folyamatos

Felelős: polgármester

---------------------------------------

4) Javaslat  a  Kémény  Zrt.  ajánlatának  elfogadására –  a  polgármester
előterjesztésében

Marics József polgármester:

Elmondta, hogy a lakosságnak ingyenes a kémény tisztítása, de csak akkor jönnek
ki, ha ezt bejelentik. 

Ismertette  az  ajánlatot,  mely  szerint  az  Önkormányzatnak  10  %  kedvezményt
biztosítanak  a  díjakból  szerződéskötés  esetén.  A felülvizsgálatot  korábban  is  ők
végezték, ezért javasolta a Kémény Zrt ajánlatának elfogadását, valamint a lakosság
ismételt tájékoztatását a kémény tisztítás bejelentéséről.

Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, kérte az ajánlat elfogadását.
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A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

56/2023. (IX.28.) határozata

a Kémény Zrt. ajánlatának elfogadásáról

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Kémény Zrt.
(8000 Székesfehérvár, Kertalja u. 11.) ajánlatát az önkormányzat kezelésében lévő
ingatlanok égéstermék-elvezetőinek vizsgálatára,  tisztítására vonatkozóan,  és  úgy
dönt, hogy a 2023. augusztus 30-án ajánlatban szereplő munkák elvégzésére, az
abban  foglalt  feltételekkel  határozatlan  időre  szóló  szerződést  köt  a  hivatalra
(Bakonykúti,  Szabadság u.  41.)  és a közösségi  házra (Bakonykúti,  Jókai  út.  1/A)
vonatkozóan.

A Képviselő-testület  felhatalmazza a polgármestert  a szolgáltatási igénybevételére
vonatkozó szerződés aláírására.

Határidő: 2023. október 1.

Felelős: polgármester

---------------------------------------
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5) Javaslat a Könyvtár nyitva-tartására – a polgármester előterjesztésében

Marics József polgármester:

A korábbi nyitva-tartáshoz képest annyi lenne a változás, hogy nem heti egy, hanem
heti  két  nap  lenne  nyitva  a  Könyvtár,  ami  kedvezőbb  a  lakosság  részére  és  a
jogszabályi előírásoknak is megfelel. A téli időszakban így csütörtökön kell felfűteni
az épületet, a megfelelő hőmérséklet pénteken is adott lesz, hétvégi program esetén
is kedvezőbb ez a megoldás.

Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, kérte a könyvtári nyitva-tartás elfogadását.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

57/2023. (IX.28.) határozata

a Könyvtár nyitva-tartásáról

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2023. október 1-től a Könyvtár
nyitva-tartását az alábbiak szerint fogadja el:

  

Csütörtök: délután 15.00 - 19.00

Péntek: délelőtt   8.00 - 12.00

Határidő: 2023. október 1.

Felelős: polgármester

---------------------------------------

6) Polgármesteri  tájékoztató  az  előző  ülés  óta  végzett  munkáról,  főbb
intézkedésekről, eseményekről – a polgármester előterjesztésében

9



Marics József polgármester:

A beszámoló kiküldésre került, annyival egészítené ki, hogy a következő testületnek
úgy  tudják  átadni  a  munkát,  hogy  minden  pályázati  pénzzel  elszámoltak.  A
közösségszervező 2021. évi elszámolásával kapcsolatban jött egy hiánypótlás, ez az
egy pályázat még nem zárult le, de a hiánypótlást teljesítettük.

A kertaljai pataktisztítás és a remetefa helyreállítása is megtörtént.

Új  családsegítőnk van, akivel a kockázati  tényezőket átbeszéltük, de szerencsére
településünkön nincs komolyabb probléma.

Mivel  a  beszámolóval  kapcsolatban  kérdés,  hozzászólás  nem  hangzott  el,  így
szavazásra bocsátotta a polgármesteri beszámoló elfogadását.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

58/2023. (IX.28) határozata

polgármesteri beszámoló elfogadásáról

Bakonykúti  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  elfogadja  a  polgármester
beszámolóját az előző ülés óta eltelt időszakban végzett munkájáról.

Határidő: folyamatos

Felelős: polgármester

---------------------------------------

7) Egyebek

a) Iskolai felvételi körzethatárok meghatározása

Marics József polgármester:
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A  Tankerület  vezetőjének  levele  kiküldésre  került,  amiben  a  meghatározott
feladatunk, hogy az iskolai körzethatárokról döntsünk. Nekünk nincs alternatíva, csak
Iszkaszentgyörggyel  tudunk  társulni,  ami  tömegközlekedéssel  is  megközelíthető.
Szabad  iskolaválasztás  van,  de  körzethatáron  belül  kell  kötelezően  felvenni  a
gyerekeket.

Mivel  kérdés,  hozzászólás  nem  hangzott  el,  így  szavazásra  bocsátotta  a
körzethatárok meghatározását.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

59/2023. (IX.28) határozata

az iskola felvételi körzethatárok meghatározása

Bakonykúti  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  Iszkaszentgyörgyi
Általános Iskola felvételi körzetén módosítani nem kíván, a körzethez a továbbiakban
Iszkaszentgyörgy és Bakonykúti települések tartoznak.

Határidő: 2023. október 15.

Felelős: polgármester

---------------------------------------

b) Használt Notebook beszerzése

Marics József polgármester:

Tájékoztatta a testületet, hogy a közösségszervező laptopja egy ideje nem működik
jól.  A  rendszergazdával  is  megnézettük,  aki  gazdaságtalannak  ítélte  meg  a
szervizelését. Egy használt felújított laptop beszerzését javasolta. Ettől a cégtől már
korábban is vásároltunk, megbízhatóak, és egy év garanciát is vállaltak a használt
laptopra  is.  Javasolta  a  laptop  beszerzés  elfogadását,  valamint  a  régi  laptop
selejtezését.
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Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, kérte az ajánlat elfogadását.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal,  ellenvélemény  és  tartózkodás  nélkül  a
következő határozatot hozta:

Bakonykúti Község Önkormányzat Képviselő-testületének

60/2023. (IX.28) határozata

használt Notebook beszerzéséről

Bakonykúti  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a  Közösségi
házba történő használt Notebook beszerzésére vonatkozó javaslatot és az NTCOM
Kft. (8053 Bodajk, Rigós utca 64.) árajánlatát elfogadja 78.740,- Ft + áfa összegben,
az ajánlatban szereplő műszaki tartalommal.

Határidő: azonnali

Felelős: polgármester

---------------------------------------

c.) Testületi ülés nyilvánossága – polgármester előterjesztésében

Marics József polgármester:

Elmondta,  hogy  a  képviselő  testületi  ülés  nyilvánosságáról  történt  levelezés  a
képviselőkkel, ezt szeretné tisztázni a testülettel. Az Önkormányzati törvény a testület
hatáskörébe utalja ezt a kérdést azzal, hogy a szervezeti működési szabályzatában
maga határozza meg a nyilvánosság kérdését. A nyilvánosság nem merül ki abban,
hogy ki vehet részt a testületi ülésen, hanem az a teljes munka, amit a testület végez
átlátható legyen. Pontosan azért rögzítettük egy napra, a hónap utolsó csütörtök 8
órára a képviselő testületi ülések időpontját, hogy mindenkinek, a képviselőknek és a
lakosságnak is kiszámítható legyen a testületi ülések időpontja. Ez az  SZMSZ-ben
van rögzítve, amely mindenki számára elérhető a honlapunkon.
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A meghívó a napirendekkel  ki  van függesztve a hivatal  hirdetőtáblájára.  Aki  részt
szeretne venni, itt megtudja tekinteni, hogy melyik nap van a testületi ülés és azt is,
hogy milyen napirendeket tárgyal a testület.

Az elmúlt  években soha senki érdeklődő nem vett részt a testületi  ülésünkön, de
sajnos az a tapasztalat, hogy még a közmeghallgatásra sem jönnek el a lakosok,
ebben a ciklusban volt olyan, hogy senki nem jelent meg közmeghallgatáson, más
esetekben 1-3 fő érdeklődő jött el. 

Szabó Zsolt képviselő:

Neki  az  a  problémája,  hogy  a  szervezeti  működési  szabályzat  el  van  rejtve  a
honlapon, így a lakosság sem találja meg. Neki az a meglátása, hogy a testület nem
a  lakosságért  van,  hanem  próbálunk  valamit  csinálni.  A  lakosság  teljeskörű
tájékoztatását hiányolja, amiért annak idején ő vállalta ezt a tisztséget.

Azt javasolja, hogy tájékoztassák azon a fórumokon a lakosságot, amit napi szinten
használnak. A lakosság fele kicserélődött és nagyon sokan nem tudják mikor van
testületi  ülés, és valószínű azt sem, hogy a jegyzőkönyvek felkerülnek. Esetleg a
honlapot  is  frissíteni  kellene,  vagy  egy  olyan  oldalt  létrehozni,  ahova  ezek  a
közérdekű információk kikerülhetnek.

Marics József polgármester:

Véleménye szerint a képviselő-testület eleget tesz a nyilvánosság követelményének.

 

---------------------------------------

Egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester megköszönte az ülésen
való részvételt, majd az ülést bezárta.

K. m. f.
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Marics József Kovács Edit

polgármester jegyző
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